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SLOVNÁ ZÁSOBA – DIREKTES DEUTSCH                                                  

                                                                                             Buch 1 (nová edícia)  

Unterricht 1 

ja – áno 

der Schüler – žiak  

der – určitý člen pre podstatné mená mužského rodu  

die Schülerin – žiačka 

die – určitý člen pre podstatné mená ženského rodu a množné číslo 

ich – ja 

du – ty 

ich bin – ja som 

du bist – ty si 

der Lehrer – učiteľ 

die Lehrerin – učiteľka 

auch – tiež, aj  

er – on 

sie – ona 

er ist – on je   

sie ist – ona je    

nein – nie 

sondern – ale (keď sa tvrdenia vylučujú) 

kein – žiadny, žiadne  - pri negácii podstatných mien v mužskom a strednom rode (napr. kein 
Mann, kein Kind) 

keine – žiadna, žiadne – pri negácii podstatných mien v ženskom rode a v množnom čísle 
(napr. keine Schülerin, keine Lehrerinnen) 

die Leute – ľudia 

die Schüler – žiaci 
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die Schülerinnen – žiačky 

PODSTATNÉ MENÁ v MNOŽNOM ČÍSLE MAJÚ ČLEN „die“. 

natürlich – samozrejme, prirodzene 

wir - my  

ihr – vy 

sie – ony, oni 

wir sind – my sme 

ihr seid – vy ste 

sie sind – ony, oni sú  

Sie sind – Vy ste (vykanie)  

und – a  

die Lehrer – učitelia 

die Lehrerinnen – učiteľky 

keine – žiadna, žiadne 

oder – alebo 

lernen – učiť sa 

jetzt – teraz  

Deutsch – nemčina 

was? – čo? 

 

Unterricht 2 

tauchen – potápať sa, ponárať sa 

nicht – zápor – väčšinou pri negácii slovies (napr. Ich rauche nicht. – Nefajčím.) 

Polnisch – polština 

Englisch – angličtina 

Russisch – ruština 
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Tchechisch – čeština 

Chinesisch – čínština 

Portugiesisch – portugalčina 

Spanisch - španielčina  

PRI JAZYKOCH (REČIACH) SA NEZVYKNE POUŽÍVAŤ ČLEN, KTORÝ JE VŠAK v 
STREDNOM RODE. 

Guten Morgen! – Dobré ráno! 

Guten Tag! – Dobrý deň! 

Guten Abend! – Dobrý večer! 

Hallo! – Ahoj! 

heiβen – volať sa 

Wie heiβt du? – Ako sa voláš? 

Konjugiere bitte! – Vyčasuj, prosím! 

 sein – byť  

 

Unterricht 3 

kommen – prísť 

kommen aus – pochádzať z 

Polen – Poľsko 

Deutschland – Nemecko 

Portugal – Portugalsko 

Spanien – Španielsko 

woher? – odkiaľ? 

Woher kommst du? – Odkiaľ pochádzaš? 

VÄČŠINA KRAJÍN MÁ ČLEN STREDNÉHO RODU, KTORÝ SA VŠAK NEZVYKNE 
POUŽÍVAŤ.  
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PRI KRAJINÁCH, KTORÉ SÚ ŽENSKÉHO RODU (napr. die Slowakei, die Ukraine, die 
Schweiz, die Türkei), ČLEN POUŽIŤ MUSÍME.  

napr. Deutschland ist in Europa. /  

                                                     Die Slowakei ist in Europa. 

         Er kommt aus Deutschland. /  

                                            Ich komme aus der Slowakei. (člen ženského rodu použitý v datíve) 

Russland – Rusko 

Ӧsterreich – Rakúsko 

England – Anglicko 

China – Čína 

Tschechien – Česko 

Brasilien – Brazília 

Angola – Angola 

Guten Tag, Herr Schmitt! – Dobrý deň, pán Schmitt! 

Guten Abend, Herr Schmitt! – Dobrý večer, pán Schmitt! 

Entschuldigung! -   ospravedlnenie (slová, ktorými sa ospravedlňujeme) 

du – ty 

 Sie – Vy (vykanie) 

Sie sind – Vy ste 

Sie heiβen – Vy sa voláte  

Sie lernen – Vy sa učíte 

wer? – kto? 

sprechen – hovoriť 

Deutsch sprechen – hovoriť nemecky 

in – v, do 

machen – robiť 

hier – tu 
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dort – tam 

warum? – prečo? 

denn – lebo, pretože 

 

Unterricht 4 

der Kontinent – kontinent 

Europa – Európa 

Asien – Ázia 

Afrika – Afrika 

Südamerika – Južná Amerika 

ein – neurčitý člen pre podstatné mená stredného a mužského rodu 

Australien – Austrália 

das Dorf – dedina 

das Land – krajina 

das  - určitý člen pre stredný rod 

ein – neurčitý člen pre stredný a mužský rod (nejaké, nejaký) 

kein – zápor pri negácii podstaných mien v strednom a mužskom rode 

die Stadt – mesto 

Warschau – Varšava 

Berlin – Berlín 

London – Londýn 

eine – neurčitý člen pre podstatné mená ženského rodu (nejaká)   

keine – žiadna, žiadne (zápor pri negácii podstatných mien v ženskom rode a v množnom 
čísle) 

Madrid – Madrid 

Wien – Viedeň 

München – Mníchov 
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Moskau – Moskva 

die Hauptstadt von Polen – hlavné mesto Poľska 

Lissabon – Lisabon 

Prag – Praha 

Luanda - Luanda     

die Kontinente – kontinenty 

die Städte – mestá 

die Dörfer – dediny 

keine – žiadna (pri negácii podstatných mien v ženskom rode – napr. keine Frau), žiadne  (pri 
negácii podstatných mien v množnom čísle – napr. keine Kinder) 

wo? – kde? 

 

Unterricht 5 

Was ist das? – Čo je to? 

Das ist... – To je… 

Das sind… - To sú… 

der Schuh – topánka 

die Schuhe – topánky 

der Pulli – pulóver 

die Pullis – pulóvre 

das Hemd – košeľa 

die Hemden – košele 

die Bluse – blúzka 

die Blusen – blúzky 

die Hose – nohavice (napr. Diese Hose ist blau.- jedny nohavice) 

die Hosen – nohavice (napr. Diese Hosen sind blau und schwarz. – dvoje nohavíc) 

die Socke – ponožka 
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die Socken – ponožky 

der Rock – sukňa 

die Röcke – sukne 

die Tasche – taška 

die Taschen – tašky 

das Kleid – šaty (dámske) 

die Kleider – šaty, šatstvo, odev 

Wie heiβt … auf Deutsch? – Ako sa volá / sa povie … po nemecky? 

der Plural – množné číslo 

der Plural von – množné číslo od 

Wie heiβt der Plural von DER SCHUH? – Ako sa povie množné číslo od TOPÁNKA? 

ich weiβ nicht – neviem 

der Tisch – stôl 

die Tische – stoly 

der Stuhl – stolička 

die Stühle – stoličky 

das Fenster – okno 

die Fenster – okná 

die Tür – dvere (napr. Die Tür ist weiβ. – jedny dvere) 

die Türen – dvere (napr. Die Türen sind weiβ und braun. – dvoje dverí)  

die Wand – stena 

die Wände – steny 

die Lampe – lampa 

die Lampen – lampy 

das Buch – kniha 

die Bücher – knihy 
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das Heft – zošit 

die Hefte – zošity 

das Wort – slovo 

die Wörter – slová 

doch -  predsa, ale ba, veď (napr. Ist die Slowakei kein Land? – Doch, die Slowakei ist ein 
Land. ) 

  

     

 

           


